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Secretarul de Stat în cadrul Ministerului Economiei şi Finanţelor Eugen Teodorovici a reprezentat
România la şedinţa Consiliului ECOFIN care s-a desfăşurat ieri, 2 decembrie a.c., la Bruxelles.

În cadrul întâlnirii de ieri Eugen Teodorovici a susţinut initiativa BEI de a creste sprijinul financiar acordat
intreprinderilor mici şi mijlocii, precum şi cel din domeniul energiei şi schimbărilor climatice. În acest
context, secretarul de stat a atras atenţia asupra sectorului auto şi necesităţii creşterii sumelor alocate
pentru acest sector, având în vedere costurile ridicate pe care le presupune adaptarea la regulile privind
emisiile de carbon. Pachetul financiar promovat prin intermediul BEI în domeniul energiei şi schimbărilor
climatice trebuie să includa şi mecanisme de garantare a împrumuturilor accesate de producătorii auto
care au un rating speculativ, mai ales în actualele condiţii de piaţă.

Un alt element de interes deosebit pentru România, discutat ieri, a vizat flexibilizarea regulilor de accesare
a fondurilor structurale. “În condiţiile financiare dificile actuale, consider bine venită posibilitatea ca
statele membre să cheltuiasca în primă fază fondurile europene, iar co-finanţarea naţională aferentă să fie
pusă la dispoziţie la final” a afirmat Eugen Teodorovici.

Tot ieri a fost dezbătută şi agreată contribuţia Consiliului ECOFIN privind un răspuns coordonat pentru
creştere economică şi ocuparea forţei de muncă, precum şi pentru asigurarea stabilităţii financiare.

Măsurile agreate s-au bazat pe Comunicarea Comisiei privind Planul European de Reconstrucţie
Economică, lansată în data de 26 noiembrie a.c. Discuţiile au relevat faptul că toate statele membre susţin
puternic că Uniunea Europeană trebuie să prezinte un răspuns unitar, coordonat în faţa actualei crize, dar
şi că măsurile propuse trebuie să ţină cont de condiţiile specifice naţionale. S-a agreat faptul că pachetul
propus la nivelul Uniunii Europene să reprezinte 1,5% din PIB UE, dar atât Comisia Europeană, cât şi
statele membre au insistat că nu trebuie neglijată sustenabilitatea finanţelor publice pe termen lung, iar
stimulentele fiscale propuse trebuie să ţină cont de situaţia bugetară specifică fiecarui stat şi de spaţiul de
manevră oferit de implementarea Pactului de Stabilitate şi Creştere.

În cadrul şedinţei de ieri, Consiliul a examinat propunerea de Directiva de amendare a regulilor privind
cotele reduse TVA pentru a se ajunge la un acord asupra unei abordări generale.

În domeniul impozitării, următoarele puncte au fost incluse pe agenda, fără a fi dezbătute de miniştrii de
finanţe: TVA asupra serviciilor financiare şi de asigurări (Consiliul a adoptat concluziile privind raportul
de progrese al Preşedinţiei); impozitarea economiilor; Codul de conduită privind impozitarea afacerilor
(prin concluzii s-a decis şi un program de lucru al grupului pentru 18 luni, începând cu ianuarie 2009);
coordonarea sistemelor de impozitare directă: modalităti de impozitare la ieşire.

În domeniul serviciilor financiare au fost agreate următoarele aspecte: revizuirea Directivei privind
cerinţele de capital; Solvabilitate II - după lungi dezbateri asupra propunerii de directiva cadru privind
activitatea de asigurare şi reasigurare, compromisul a fost atins prin eliminarea prevederilor referitoare la
supravegherea grupurilor (adoptarea acestora ar fi condus la diminuarea competenţelor şi capacităţii de
intervenţie pentru autorităţile din statele membre - host country- în care îşi desfăşoară activitatea filiale
ale unor grupuri de asigurări cu sediul în Uniunea Europeană); revizuirea Directivei privind organismele de
plasament colectiv în valori mobiliare; revizuirea Directivei referitoare la sistemele de garantare a
depozitelor - proiectul de directivă a propus majorarea pragului de garantare a depozitelor la 50.000 de
euro, începând cu 30 iunie 2009, urmând ca, din 31 decembrie 2011, plafonul să fie majorat la 100.000 de
euro .



Preşedintele Curţii de Conturi Europene, Victor Caldeira, a prezentat raportul Curţii pentru 2007 asupra
managementului implementării bugetului UE.

 


